
Zápis č. 2/2011 
 

Rada Ústavu matematiky a statistiky 
Dne 9. 11. 2011 

 
 
Přítomni:  Rosický, Došlý, Janyška, Horová, Čadek, Horák, Kučera, Kunc, Paseka, Plch, 
Řezáč, Slovák, Zemánek. 
 

Omluveni: Šimon Hilscher, Došlá, Bulant, Wimmer. 
 
Program: 
         1)  Změna složení rady 

2)  Rozpočet ústavu 
3)  Prodlužování smluv 

         4)  Studijní výsledky 
5)  Různé 

  
1) M. Kolář a Z. Pospíšil byli v radě nahrazeni novými senátory M. Řezáčem a P. Zemánkem. 
 
2)  Rozpočet ústavu odpovídá informaci z červnového zasedání rady. Odměny v září byly 
plošné, další zásluhové. Se změnou osobních příplatků k 1.1.2012 se nepočítá neboť lze 
předpokládat, že institucionální finance za získané body nám pokryjí příspěvek končícího  
výzkumného záměru.  Navýšení osobních příplatků k 1.7.2011 bylo plošné. 
   
3) U smluv končících v letošním roce dochází k uplatnění změn v zákoně o VŠ. Docentům a 
profesorům ve věku do 65 let jsme, až na výjimky, prodloužili smlouvu na dobu neurčitou.   
 
4) Do 1. ročníku se nám v posledních letech zapisuje přibližně 200 studentů, z nichž do 2. 
ročníku postoupí přibližně 50% a do 3. ročníku přibližně 45%. Z 44 studentů odborné 
matematiky neuspělo v řádném termínu bakalářské zkoušky 6, t.j. 13% (2 finanční a pojistná 
matematika, 4 ME), z 24 učitelské matematiky neuspělo v řádném termínu bakalářské 
zkoušky 2, t.j. 8%. V opravném termínu ze 3 studentů odborné matematiky uspěli všichni a ze 
2 studentů učitelské matematiky uspěl 1.  Z diskuse vyplynula potřeba koordinace péče o 
studenty 1. ročníku – pro řadu z nich to může znamenat rozdíl mezi zvládnutím studia 
matematiky nebo jeho zanecháním. 
 Vedení fakulty připravilo nová pravidla pro přijímání do magisterského studia, senát fakulty 
z nich vyřadil možnost prominutí přijímací zkoušky. Současný stav je takový, že naší 
přijímací zkouškou do navazujícího magisterského studia je ústní část bakalářské zkoušky. Ti, 
kteří ji v řádném termínu nevykonají (buď pro neúspěch, či pro nemoc), nemohou být v 
následujícím akademickém roce přijati do magisterského studia. Ostatní uchazeči, tj. ti, kteří 
nejsou z MU, či nejsou v přímé návaznosti, vykonají ústní přijímací zkoušku. 
 V doktorském studiu nám počet studentů vzrostl ze 43 prezenčních studentů na 48. Bude 
nutno každoročně konat zasedání oborové rady s vyhodnocením jednotlivých studentů, včetně 
zapisování přednášek. 
  
5) a) 31.8. z naší budovy odešlo CTT, prostory byly vybaveny nábytkem a klimatizací a byl 
v nich umístěn Slovákův projekt OPVK. Klimatizace druhé části půdní vestavby zatím vázne 
na problémech s výběrovým řízením.  
b) Fakulta ukončí vydávání série Scripta a bude pokračovat ve vydávání série Folia. Druhé 
bychom mohli více využívat, např. pro uveřejnění doktorských disertací; bude nutno vyjasnit 



slučitelnost s časopiseckými publikacemi.  
c) Získali jsme grant „Ústav Eduarda Čecha pro algebru, geometrii a matematickou fyziku“ 
v programu Projekty excelence v základním výzkumu GAČR (ve spolupráci s MFF UK, FZÚ 
AV a SU).  
d) Doc. Paseka a prof. Slovák informovali Radu o probíhajících inovacích studia na FI, které 
se rovněž dotkne naší výuky pro tuto fakultu.  
 
 
Zapsal: prof. Rosický Jiří 


